



Referat for HB-møde onsdag d. 25.4. 2018 kl. 17.00
på Fjelsted Skov Kro St. Landevej 92, Fjelstedskov, 5592 Ejby

Til stede: Peter M. Larsen (PML), Tina Nørgaard (TN), Helen Kragh (HK), Vivi Gilsager (VG),
René Jørgensen (RJ), Lise Drudgaard (LD), Karin Christiansen (KC)
Afbud: Jan Herneth

Dagsorden:

1. Konstituering HB
2. Nyt fra FU
3. Ansvars- og arbejdsfordeling
4. Godkendelse af råd og udvalg
5. Evaluering af repræsentantskabsmødet
6. Indkomne mails: Langhår, DKK-sag, brev kr. 4, messe 29.-30.9. rygning i klubhus, brev kr. 10 og 19.
7. PR-traileren
8. Mødestruktur og møder fremover
9. Præsentation af HB i bladet/hjemmesiden
10. Bladet, bl.a. ledere.
11. Nyt fra Avlsrådet
12. Nyt fra BHR
13. Nyt fra Ungdomsudvalget
14. Nyt fra IT- udvalg, Caniva
15. Økonomi, (kørselsafregning)
16. WM 2018 og jubilæum
17. Sponsor *Agria*
18. Næste møde
19. Eventuelt

Ad 1. PML bød velkommen og redegjorde for baggrunden for kassererens fratreden. Jubilæumsbogen var oprindeligt budgetteret med kr. 75000, men endte med kr. 128000, da der kom dobbelt så mange sider i.

Linda Milton har ikke deltaget i forløbet med bogen, da hun har været udstationeret.

Tina Nørgaard indsættes som kasserer, og 1. suppleanten Jan Herneth besætter sekretærposten.

Ad 2. Nyt fra FU: Jubilæumsbogen udsendes sammen med juninummeret.

FU-møder afholdes som telefonmøder, og ellers klares det meste på mail. Der refereres fra FU på HB-møderne.

Udmelding vedr. LM til hjemmesiden:

Linda Milton har valgt at stoppe som kasserer i Hovedbestyrelsen.

1. suppleanten Jan Herneth er indkaldt, og HB konstituerer sig på HB-mødet d. 25.4.

LD sender en faktura til Agria på 20.000 kr.

FU behandler lønregulering til LD i Sekretariatet.

Vi skal have en nedskrevet politik om persondataloven.

Fortrolighedserklæring til næste HB-møde.

Ad 3: Ansvars- og arbejdsfordeling gennemgået, og de forskellige arbejdsområder blev fordelt. KC retter til og dokumentet lægges på hjemmesiden.

ad 4. Godkendelse af råd og udvalg:

FU: Peter M. Larsen, Tina Nørgaard, Karin Christiansen

Avlsråd: René Jørgensen, Ulla Hansen, Irene Thygesen, Jeanne G. Rafn.

Kåringsudvalg: Ulla Hansen, Irene Thygesen, Tina Nørgaard.

Eksteriørdommerudvalg: René Jørgensen, Ulla Hansen, Michael Lumby.

Arrangementsudvalg: Karin Christiansen, Gordon Steffensen, Jesper Rungstrøm.

Lovudvalget: FU varetager indtil videre lovudvalgets opgaver.

BHR: Vivi Gilsager, Erik Ahrends, John Rasmussen, Britta Kammersgaard, Helen Kragh og Claus Mouridsen

Dommeruddannelsesudvalg: Mikkel Kruise, Per Svoldgaard Nielsen, Erik Ahrends, Morten Jensen.

Figurantudvalg: Erik Fenger, Mikkel Carlseng, Claus Mouridsen, Henrik Hjorth, Tommy Hansen, Per Svoldgaard Nielsen.

IT-udvalg: Tina Nørgaard, Vivi Gilsager, Helen Kragh

Ungdomsudvalg: Karin Christiansen, Iris Sørensen, Lisbeth Christensen, Jannik Grube, Henriette Jensen.

Konkurrenceudvalg: Morten Hansen, John Rasmussen, Jill Holtum Rasmussen, Berit Kristensen.

Kredsudvalg: Tony Galsgaard, Britta Kammersgaard, Louise Hooge, Helen Kragh, Henriette Marqvorsen.

Uddannelsesudvalg: Thea Stoico, Helen Kragh, Lena Pichler Bjerre, Helle Laustsen, Vibeke Mølgaard Nielsen.

VM-udvalg: Peter M. Larsen, Poul Meineche, Vivi Gilsager, Helen Kragh, Tina Nørgaard, Karin Christiansen.

ad 5. Evaluering af repræsentantskabsmødet.

Der har været kritik af maden i Marienlystcentret. I 2019, hvor repræsentantskabsmødet afholdes på Fjelsted Skovkro, burde dette problem være løst.

HB gør dog opmærksom på, at der her, lige som andre steder, ikke er muligt at spise medbragt mad.

Forespørgsel om at afholde mødet forskellige steder i landet. HB har valgt at holde det midt i landet, da vi finder det mest hensigtsmæssigt.

HB har fået flere henvendelser fra repræsentanter, der synes, det er en dårlig oplevelse at deltage i repræsentantskabsmødet.

HB finder det uheldigt, at ganske få medlemmer kan skabe en dårlig stemning. Derfor ønsker vi at arbejde på at få vendt denne stemning. Problemet er bl.a. måden der tales på, mangel på respekt over for repræsentantskabet og HB, samt den sprogbrug, der er.

Når man står på talerstolen, bør man have ærbødighed over for klubbens øverste myndighed - repræsentanterne.

HB nedsætter et udvalg, der skal arbejde på at forbedre mødeformen, så vi får en sober og konstruktiv dialog.

Ad 6. Henvendelse fra gruppe langstockhårede schæferhunde. RJ har svaret.

Sag vedr. "Køb af hund med videresalg for øje", så skriver vi til DKK, for at få defineret, hvad hundehandel er. Der sendes spørgsmål med scenarier til DKK herom. Vi søger også om aktindsigt i sagen.

Vi ønsker at informere medlemmerne om konsekvenserne.

Der sendes svar til kreds 4 om ovennævnte sag. Kredsen opfordres til at sende henvendelsen direkte til DKK.

Der sendes svar til spørgsmålsstillere, at DKK har sagt ja til at offentliggøre kendelse fra DKK's Disciplinærævn. Vi beklager, at adressen kom på.

Henvendelse fra medlem om rygning i klubhus. Rygerloven er selvfølgelig også gældende i Schæferhundeklubben, men i små klubhuse, er det et kredsansvar.

Svar til kreds 10 og 19: Der ikke gået nogen fra AR, idet det først godkendes på HB-mødet d. 25.4. Jævnfør GB.

ad 7. PR-standen: Traileren sættes til salg. Evt. DBA.

Ad 8. Næste HB-møder: d. 20.6., 29.8., lørdag d. 24.11. kl. 10-16.

9. Præsentation af HB i bladet/hjemmesiden. En "kollage" i næste blad. RJ tager billeder til DM i Randers.

10. Bladet. Formanden laver lederen, og de øvrige HB-medlemmer kommer med input. Udsendelse af bladet (FU)

11. Nyt fra Avlsrådet

GB fra AR rettes. Sendes til godkendelse i FU. AK-regler gøres mere simple.

Ungdomsakademi kører videre på en anden måde.

DNA kommer til at foregå via sekretariatet med "Go-card".

Parallelbedømmelser styres af Jeanne G. Rafn.

AK-regler drøftes med SV.

Dommerbesætningen ved HAS gennemgået.

Avlsvejlederne omskoles til at blive skueassistenter.

Drøftelse om at kræve, at prøver til AK skal være taget i Schæferhundeklubben.

12. Nyt fra BHR

Opfordring til at se spørgeskema fra Kredsudvalget, som snart udsendes til alle kredse.

VG ønsker tilskud fra sponsorbeløbet fra Agria til et nosework seminar.

IPO3-DM 2018 bliver med 53 mulige deltagere. HB-medlemmer hjælper med forskellige arbejdsopgaver ved arrangementet.

17.6. fælles BHR-møde med udvalgene. Emner: Private træningspladser og konsekvenser af disse.

BHR ønsker fast Mobillosskabelon til hjemmesider for DM-VM-udtagelser og IPO3 DM.

13. Nyt fra Ungdomsudvalget. U-weekend i kreds 38, Agria-ungdomslejr i uge 28 i Broby afsluttende med Jubilæumsungdomsudstilling, hvor også klubbens 100 års jubilæum markeres.

14. Nyt fra IT- udvalg, Caniva,

Udvalget mødes med Jana (den danske Canivarepræsentant) om et klubsystem. Vi regner med at have et tilbud fra Caniva klar inden sommerferien.

TN lægger jubilæumsting ind på klubbens hjemmeside under "webshoppen" (kasketter, T-shirts, nøgleringe), som medlemmerne så kan købe her.

15. Økonomi, (kørselsafregning).

TN forelagde forslag til gaveprocedure til godkendelse.

16. WM 2018 og Jubilæumsdagen d. 14.7. markeres tre steder i landet, Agria-Ungdomslejren i Broby, Herning Open, Dog-at-lon på Sjælland.

Dommer Meyer skal se sporarealer d. 15.-16. juni.

Forberedelserne går planmæssigt.

Præsentation af VM-jakke. Der bestilles 1000 jakker til hjælpere og til at sælge.

17. Sponsor *Agria*, som giver bidrag til Agria-Ungdomslejren, samt til uddannelse.

18. Næste møde d. 20.6.

19. Eventuelt

HK: Ønske om Mobilepay til DM.

Punkter til næste møde: Bladet, porto, indhold generelt, giardia. Aktions fra formandsmødet.

De meget små kredse. Hvad kan vi som HB gøre for at hjælpe dem?

Danmarks Hund er en meget dyr ordning for AR. RJ arbejder på at finde en billigere løsning.

Referent

Karin Christiansen
